
Õpetajad õppisid Viitinas
Elame muutuvas maailmas. Muu
tumas on ka koolielu juhtimine. 
Maakonnas tegeleb sellega Võru
maa Haridusamet, teatavasti on 
oodata ümberkorraldusi ka hari
dusministeeriumis. Siiski jääb te
gutsema kool, mis üldiselt muu
tub kahjuks vähe. Ja koolielu te- 

* gelik juht on õpetaja, vahetult klas
si ees seisev õpetaja. '

Just õpetajat silmas pidades kor
raldas haridusameti koolinõunik Hel
ve Kooser 6. novembri pärastlõunal 
oma piirkonna koolidele metoodika- 
päeva. Nursi, Rõuge, Haanja. Ruus- 
mäe. Krabi ja Mõniste põhikooli ning 
Varstu Keskkooli õpetajaid oli lahkelt 
nõus vastu võtma Viitina kool. Koha
le oli sõitnud üle poolte nimetatud 
koolide õpetajaist. Ja kes tuli, ei ka
hetsenud,

Põhiesineja oli psühholoog Ingrid 
Erme Tallinnast, kes tunneb inimhin
ge saladusi niivõrd, et prognoosis lä
hiaegadel kontrolli suurenemist koolis. 
Nimelt ka juhtivates asutustes käivad 
koondamised — seega püüab iga töö
taja ja osakond oma töökoha säilita
mise nimel näidata, kui tarvilik ta on 
süsteemile. Psühholoog viis läbi mit
meid teste, eelnevalt oli ta analüüsi
nud ka Viitina õpetajaid ning õpilasi.

Kuulati-vaadati kontserti, mille sõ
nalise poole oli seadnud õpetaja Inga 
Kukk, muusikaosa aga Endla Piirita- 
lo. Kooli 88 õpilasest käis laval tub
li kolmandik, Lapsed esitasid tarmu

kalt nii näidendit kui ka laule. Oli 
näha, et harjutatud on kõvasti. Ja seda 
napilt kuu jooksul. Kuuldavasti lõid 
Viitina lapsed tänavugi sügisel kaasa 
kartulivõtmisel. Tänu sellele ja kooli 
direktrissi Silvi Metsa muidu osavale 
majandamisele maksab Viitina õpila
ne lõunasöögi eest kuus 10 krooni! 
Meil on poole kallim.

Klasside ja õppekabinettidega tut
vudes nägime kõikjal korda ja hoolt. 
Koolil on arvutiklass. S. Mets on os
kuslikult leidnud sponsoreid, kes on 
spordihoonele keskkütte paigaldanud. 
Ka muidu on remondiraha jagunud 
õige heldelt. Koolile on veel antud 
vana meierei (nüüdne söökla). Piiri- 
tusvabriku ja endise moonakatemaja 
jaoks alles otsitakse otstarvet.

Ürituse lõpupoole istuti lauas, laul
di, tantsiti. Haridusameti juhataja Arvi 
Leosk tänas päeva korralajaid. Õpeta
jad ja direktorid vahetasid kogemusi. 
Naabri nõuanne on hädavajalik, sest 
tean oma kogemustest, et leidub amet
nikke. kes keerutavad. Olen mõnikord 
jõudnud õigesse kabinettigi, kuid pi
danud lahkuma tühjalt, sest ametnik 
teatab, et tema ja tema asutus selle 
asjaga ei tegele. Järgmine kord sel
gub, et tegeldakse küll, kuid... kõrval- 
laua taga.

Metoodikapäev oli huvitav. Kas 
või sellepärast, et nüüd ei küsi enam 
Varstu õpetajad: ..Kus see Viitina on?”
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